
Referat af møde i Regionsvandrådet under Region Nord, afholdt på Hotel ”Søparken” i Aabybro            
den 8 juni 2009. 

Indbydelsen var tilsendt formænd og næstformænd i vandrådene i de 14 kommuner der er under Region 
Nord, og hvor det fremmødte antal var 16, med deltagere fra 10 af de 14 kommuner. 

Mødet indledtes med dagens middag kl. 18,00. 

Første indlæg var af Kristen Simonsen, der gennemgik alle væsentlige punkter i den kommende nye 
Vandsektorlov.  
Til hver deltager udleveredes et kompendium, der meget kort beskriver Vandsektorens ordlyd . 
Det lykkedes EDB operatør LK at forkludre anlægget i en sådan grad, at det kun var den allersidste del af 
indlægget, det lykkedes at få på ”skærmen. ( beklager ). 
KS opfordrede til, at de forsyninger der bliver berørt, (over 200.000 kubikmeter årligt) staks begynder at 
forberede sig på indretningen af lovgivningen, der er berammet til at træde i kraft 1 januar 2010. 
 
Næste punkt på programmet var et oplæg fra Region Nord til vandrådsformændene om at fremkomme 
med forslag til hvordan indholdet det næste årlige møde på Tranum Strand skal være. 
Har nogen fået en forkert dato opgivet, skal det hermed slås fast, at datoen for næste Tranum møde er fra 
Fredag den 27 kl. 14,30 til og med  Lørdag den 28 november 2009 kl. 12,00, med afsluttende frokost. 
 
Et kort resume` af de tidligere afholdte Tranum møder. 
 
Under det af Region Nord første afholdte Tranum møde, den 23 – 24 november 2007, blev emnerne om 
Vandrådets betydning og arbejdsopgaver vendt – drejet og belyst. 
Der var et indlæg af Direktør Carl Emil Larsen fra DANVA, der fortalte om den nye vandsektorlov. 
Der var indlæg af Jørgen Krogh Andersen DVN, der fortalte om styringssystemet ”DAVIS”. 
Der var indlæg af Ole Wiil Region Syd om de statslige og kommunale opgaver der tildeles 
vandforsyningerne. 
Efter hvert af indlæggene var der afsat tid til uddybende spørgsmål og kort diskussion . 
 
På  Tranum mødet den 28 – 29 november 2008 var fordelingen af programmet således 
Der var et indlæg af Carl Emil Larsen DANVA og samarbejdet mellem Danva og FVD. 
Der var et indlæg af Henrik Sudicani fra Bygge og Erhvervsstyrelsen, der fortalte om LER. 
Der var et indlæg af Jens Sølling, Fa. Rambøll, der fortalte om Indvindingstilladelser. 
Der var et indlæg af Bent Soelberg om FVD`s kurser og kursusform. 
Der var en afslutningsdebat om de spørgsmål, der var tilstillet på mødet i Aabybro d. 1 sept. 2008. 
 
Under afsluttende evaluering af de to forudgående Tranum møder har Region Nord registreret ønsker fra 
vandrådsformændene, om en anden mødeform og ikke mindst et andet indhold i møderne på Tranum, 
og hvor der er givet udtryk for, at der har været for  mange og for lange indlæg, og med for lidt tid afsat til 
diskussion og drøftelser, medlemmerne imellem. 
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Med det ”in mente” var dagsordenen til afholdte møde tilrettelagt med en meget flexibel dagsorden, hvor 
det var Region Nord`s ønske at få belyst, hvad er det at vore medlemmer ønsker at høre / opleve under 
Tranum møderne. 
 
Der er ønske om mere tid til intern diskussion og erfaringsudveksling 
Der er ønske om, at minimere antallet af indlæg. 
Der er ønske om, at evt. indlæg skal være af personer og/eller firmaer med ”god pondus”. 
 
Af forslag til mødeindhold / indlæg foresloges af der skulle være: 
 
Et indlæg fra By og landskabsstyrelsen (helst Direktøren) om lov forhold m.m. 
Et indlæg fra en kommunal medarbejder, med synsvinkel mod vandforsyningen 
Et indlæg fra en kommunal medarbejder, med synsvinkel på Vandforsyningsplan og Indsatsplaner. 
 
Region Nord udbad sig emne / emner, til diskussion i grupper med efterfølgende plenum, udeblev 
emneforslaget, hvorimod der var forskellige meninger, for og imod gruppe mødeformen. 
 
Flertallet var dog for en gruppedeling under en diskussionsrunde, da et deltagerantal på op til 34 – 38 
personer alene gør, at en runde, hvor alle kan komme til ordlyd, vil tage uforholdsmæssig lang tid. 
 
Enhver kan dog  stadig nå at fremkomme med et eller helst flere forslag til en diskussionsrunde, send dette 
til Lars Kærsgaard, lpkj@stofanet.dk. ( der skal bruges mindst 4 gode emner) 
 
Afsluttende på mødet var en snak og diskussion om alle mulige spørgsmål, dog alle relaterede til 
vandforsyningen, og hvor alle mødedeltagere gav et opløftende besyv med. 
Alle ville gerne gøre en indsats for at inddrage de vandforsyninger der endnu ikke er medlem af et vandråd, 
men så samtidig håbløsheden i at ”fange” disse, som syntes at havde det fint ”i sig selv”. 
Ligeledes gjaldt det samme den kommunale indsats, hvor de lovmæssige bestemmelser, der er 
afstedkommet af kommunal sammenlægningen, endnu ikke er opfyldt. 
 
Begge dele giver stof til eftertanke, både i Vandråds og Regions sammenhæng, og kunne være en del af 
kommende aktivitet i begge regi. 
Dog kan vi ikke påvirke og / eller diktere kommunernes arbejdsopgaver, men vi kan være aktive 
medspillere, der” hjælper” de kommunale medarbejdere her under opstartsfasen. 
 
Oprindelig møde sluttede kl. 21,00, men snakken og diskussionerne fortsatte til kl. 21,45. 
 
Lars Kærsgaard 
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